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Zápis z jednání 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina č. 1/2014 

konaného dne 15. 1. 2014 
 
 
Přítomni: 

1. Šmardová Hana 7. Černý Radek 

2. Antonín Pavel 8. Procházka Jan 

3. Houser Jaroslav 9. Kaňkovský Vít 

4. Bambasová Jaroslava 10. Kašparů Jaroslav Maxmilián (místopředseda) 

5. Vrzal Miloslav 11. Wasserbauer Stanislav 

6. Janoušková Marcela  

 
Omluveni: 

1. Kettner Lukáš (předseda) 3. Měrtlová Soňa (tajemnice) 

2. Preininger Tomáš  

 
Hosté: 

1. Běhounek Jiří (hejtman kraje) 2. Talpa David (OZ) 

 
 
Program: 
 

1. Zahájení; 

2. Schválení programu; 

3. Kontrola zápisu; 

4. Zhodnocení činnosti Zdravotní komise rady kraje; 

5. Plán činnosti komise na rok 2014; 

6. Diskuze, různé; 

7. Závěr. 
 
 
1. Zahájení 
Jaroslav Maxmilián Kašparů, místopředseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina (dále jen 
„ZdK“), zahájil jednání. Přivítal všechny přítomné a hosty. Dle počtu přítomných členů 
konstatoval, že komise je usnášeníschopná. 
Jaroslav Maxmilián Kašparů informoval přítomné o své rezignaci na post člena Zdravotní komise 
Rady Kraje Vysočina. 
 
Informace hejtmana kraje: 
 
Hospodaření nemocnic 
Poslední informace o hospodaření nemocnic v Kraji Vysočina jsou z 30. 11. 2013 se ztrátou  
100 mil. Kč, nejhorší hospodářský výsledek byl v nemocnici v Novém Městě na Moravě 
a v Třebíči. Bylo vyhlášeno výběrové řízení na ředitele nemocnice Třebíč, přihlásilo se 7 
uchazečů. Výběrové řízení proběhne 20. 1. 2014. Předpokládaný nástup ředitele do pracovního 
poměru je od 1. 4. 2014. Stávající ředitel by měl ukončit pracovní poměr v průběhu května. 
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Úhradová vyhláška 
Pro Kraj Vysočina by měla být situace lepší než v roce 2013, Finanční částka pro Kraj Vysočinu 
by měla činit mezi 100 až 150 mil. Kč, doposud ale není ještě rozhodnuto. 
 
Přesčasová práce lékařů 
Bude projednávána na zasedání ředitelů nemocnic, kde ředitelé předloží zhodnocení 
dvousměnných provozů v nemocnicích. (v laboratořích, rentgenech, ambulancích,…).  
 
Bezpečná nemocnice 
23. a 24. ledna 2014 proběhne slavnostní vyhodnocení soutěže Bezpečná nemocnice 
a navazující Konference Dny bezpečí, kterých by se měl zúčastnit ministr zdravotnictví. 
 
Dále informoval, že bylo rozhodnuto o zavedení jednotného informačního systému do nemocnic 
v Kraji Vysočina, tak aby byl provozně přijatelné pro zdravotnický personál. 
 
Radek Černý se dotázal: Dojde-li ke zrušení poplatků, je počítáno s kompenzací? 
Jiří Běhounek odpovídá: Bude-li v nemocnicích zrušen stokorunový poplatek, a jeli počítáno se 
stejným počtem hospitalizovaných jako v roce 2013, bude to pro nemocnice v Kraji Vysočina 
ztráta 38,5 milionů Kč. Pro všechny nemocnice ČR zřizované krajem by to znamenalo propad  
o 986 milionů korun.  
Nyní zůstává otázka, zda zrušit poplatky za hospitalizaci úplně nebo obnovit poplatek 60 Kč?  
A jak kompenzovat nadužívání péče? 
Nyní je v poslanecké sněmovně zákon o poplatcích diskutován. Zazněl zde slib, že v případě 
zrušení těchto poplatků, tak ke kompenzaci dojde, ale ještě není známo jakým způsobem. 
 
Poplatky za Hospitalizaci činí za všechny nemocnice ČR 2,1 mld. Kč. 
Náklad všech poplatků 3,4 mld. Kč.  
 
Hejtman kraje poděkoval členům za spolupráci a omluvil se z dalšího jednání. 
 
Antonín Pavel doplňuje, že co se týče přesčasové práce, tak je možné, že řešení tohoto 
problému bude posunut o 1 až 2 roky. 
Vít Kaňkovský konstatuje, že problém je u pacientů, kteří by měli změnit pohled 
na poskytovanou péči a lékařskou pohotovostní službu využívat pouze v akutních případech. 
Na čemž se shodli všichni přítomní.  
 
2. Schválení programu 
Jaroslav Maxmilián Kašparů přednesl návrh programu zasedání, který byl 11 hlasy schválen. 
 
3. Kontrola zápisu 
K zápisu z minulého zasedání nebyly vzneseny žádné připomínky. 
 
4. Zhodnocení činnosti 
Jaroslav Max Kašparů pohovořil o činnosti zdravotní komise. A vyzval přítomné, zdali by měli 
k doplnění nějaké náměty, které na zdravotní komisi nebyly diskutovány a měly by být zařazeny 
do plánu činnosti na rok 2014? 
 
5. Plán činnosti komise na rok 2014 
Členové komise obdrželi s časovým předstihem podkladový materiál týkající se plánu činnosti 
komise na rok 2014.  
Stanislav Wasserbauer konstatuje, že na zdravotní komisi nebylo diskutováno o prevenci 
nemocí. Domnívá se, že zavedením prevence do nemocnic by také mohlo ušetřit finanční 
prostředky. Oslovit Ing. Měrtlovou, koho by bylo nejlépe k diskusi o tomto tématu pozvat, aby 
členové byli informováni, jakým způsobem je prevence v kraji naplňována. Přítomní se shodli, 
že bod o prevenci bude zařazen na červen 2014. 
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Jaroslav M. Kašparů dále navrhl, že dalším možným diskutovaným tématem by mol být stav 
obvodních lékařů v Kraji Vysočina, hlavně, co se týče věku a zastupitelnosti. Poukazuje na 
příkladu Pelhřimovska, kde je velké množství obvodních lékařů důchodového věku. Na toto 
téma proběhla mezi přítomnými diskuse a shodli se, že problém stárnoucích obvodních lékařů je 
třeba řešit. Jaroslav M. Kašparů se dotázal na diplom celoživotního vzdělávání, a jakým 
způsobem se připisují body. Hana Šmardová reaguje, že se jedná o bonusovou záležitost 
lékařů, ale není vyžadován a finanční odměny za počet bodů jsou nízké. Vít Kaňkovský 
doplňuje, že by bylo vhodné k tomuto tématu přizvat i ředitel VZP nebo i jiné pojišťovny, aby 
uvedli, jakým způsobem sledují kvalitu poskytované péče a jak přistupují k problému generační 
obměny lékařů. 
Členové uvítají informace např. o rezidenčních místech, vzdělávání lékařů, … 
Zástupci obvodních lékařů budou pozváni na zasedání v září. 
 
Usnesení 01/01/2014/ZdK 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
schvaluje 
plán činnosti Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina na rok 2014. 
Usnesení bylo přijato 11 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
Z dalšího jednání se omlouvá Jan Procházka. 
 
6. Různé 
Miloslav Vrzal se dotazuje, zdali jsou v poslanecké sněmovně řešeny reexporty léků, v jehož 
důsledku chybí léky na českém trhu. Zmiňuje návrh ministra Holcáta, že dojde v tomto směru 
k legislativní úpravě. Antonín Pavel reaguje, že se jedná o celosvětový problém. V řešení tohoto 
problému by se měl zapojit i Státní ústav pro kontrolu léků. Přítomni diskutovali i o problému 
české legislativy v poskytování přeshraniční lékařské péče ve státech Evropské unie.  
 
David Talpa vznesl dotaz týkající se zasedací místnosti v hlavní budově krajského úřadu. 
Členové souhlasili, že zdravotní komise bude zasedat v zasedací místnosti, hlavní budovy 
krajského úřadu, A 3.15. 
 
Zasedání Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina č. 2/2014 se uskuteční ve středu  
19. února 2014 od 16.00 hodin v sídle Krajského úřadu Kraje Vysočina, Žižkova 57, 
Jihlava, zasedací místnost A 3.15. 
 
7. Závěr 
Místopředseda poděkoval všem přítomným za účast a ukončil jednání. 
 
 
 
 
Jaroslav Maxmilián Kašparů 
místopředseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
 
 
 
 
David Talpa 
Odbor zdravotnictví krajského úřadu 
 
Zpracovala a zapsala Zuzana Škrdlová dne 15. 1. 2013. 


